
49 مرحله را پش�ت سر گذاش�ته و حالا اين 
مرحله آخر است. هر روز يك مرحله را اجرايي 
كرده تا به مرحله بعدي راه يابد. 49 مرحله و 
حالا مرحله پاياني اصلي ترين مرحله اي است 
كه اگر پشت سر بگذارد به خط پايان مي رسد. 
دختران نوجوان اصفهاني هم به جرگه افرادي 
پيوستند كه وارد مرحله پنجاهم بازي نهنگ 
آبي شده اند. اين دو دختر 29 مهرماه براي به 
پايان رساندن مرحله آخر بازي نهنگ آبي از 
پلي در اصفهان خود را به پايين پرت كردند. 
در جريان اي�ن حادثه يكي از اين دو كش�ته 
شده و نفر دوم به شدت آس�يب ديده است. 
خودكش��ي دو دختر نوج��وان اصفهاني و فايل 
صوتي به جا مانده از آنها نشان داد بر خلاف انكار 
برخي مس��ئولان بازي نهنگ آب��ي در ايران هم 
آنچنان جدي اس��ت كه قرباني بگي��رد. پيش از 
اين نيز درباره اخبار ضد و نقيضي درباره قربانيان 
اين بازي آنلاين در كشورمان به گوش مي رسيد، 
اما همه اين اخبار تكذيب مي شد و شايد همين 
تكذيب هاي ب��دون پيگيري و برخ��ورد با ارائه 
اين بازي در بس��تر فضاي مجازي موجب شد تا 
دو دختر جوان اصفهان��ي در اقدامي هماهنگ و 
همزمان خودش��ان را از روي پلي به پايين پرت 

كنند. 
  عبور از خط قرمز قربانيان نهنگ آبي 

آنگونه كه كيانوش جهانپور، مدير روابط عمومي 
دانشگاه علوم پزشكي اصفهان خبر داده است، 

يكي از حادثه ديده هاي خبر پل عابرپياده چمران 
به بيمارستان غرضي منتقل شده بود كه شب 
گذشته چشم از جهان فروبس��ت و ديگري به 
بيمارس��تان امين اعزام ش��ده كه هنوز در قيد 
حيات اس��ت و تلاش ها براي نج��ات وي ادامه 

دارد. 
جهانپور در خصوص وضعيت دو نوجوان در زمان 
رسيدن نيروهاي امدادي مي گويد: اين افراد در 
اثر شدت حادثه دچار شكستگي هاي متعدد در 
نقاط مختلف بدن ش��ده بودند و فرد بستري در 
بيمارستان به دليل همين جراحات شديد هنوز 

به سطح هشياري نرسيده است. 
در حالي كه پيشتر سرهنگ دوم علي نيك نفس 
در خصوص بازي آنلاين نهن��گ آبي گفته بود: 
خوش��بختانه اين بازي در ايران قرباني نداشته 
و برخي از تصاوي��ر و فيلم هايي كه در اين زمينه 
وج��ود دارد و به اين ب��ازي در ايران منتس��ب 
شده اس��ت، صحت ندارد. اين تصاوير مربوط به 
كش��ورهاي ديگر يا اقدامات ديگري است كه به 
اين ب��ازي مرتبط نبوده و به اش��تباه به كاربران 

ايراني نسبت داده شده است. «
وي هش��دارهايي  را ك��ه در فض��اي مجازي در 
خصوص بازي نهنگ آبي در شبكه هاي اجتماعي 
دست به دست مي شد، هجمه رسانه اي خوانده 
بود كه بيش از آنكه به واقعيت ها بپردازد، دامنه 
شايعات را توس��عه داده و باعث ايجاد هراس در 
جامعه و خانواده ها ش��ده اس��ت و تأكيد كرده 

بود: بازتاب هاي گس��ترده ب��ازي نهنگ آبي در 
رسانه ها همان ترفندهاي هوكس خبري و ناشي 

از شيطنت برخي از كاربران است. 
اما حالا جهانگير كريمي، معاون اجتماعي نيروي 
انتظامي استان اصفهان درباره حادثه اي كه براي 
دو دختر جوان اصفهان��ي رخ داده مي گويد: دو 
نوجواني كه روز گذش��ته از پل چمران به پايين 
پريدند، پيش از اقدام صداي خود را ضبط كرده اند 
و در اين فايل صوتي از خانواده خود خداحافظي 
و دليل اقدام خود را انجام بازي آنلاين نهنگ آبي 

در فضاي مجازي اعلام كرده اند.

  تقويت لذت براي بردگي كاربران 
مردم بازي ها را دوست دارند. بازي هاي ديجيتالي 
در سال 2010 ، 25 ميليارد دلار فروش داشته اند، 
اما بازي نهنگ آبي بر اساس اصول روانشناختي 
طراحي ش��ده اس��ت. فيليپ بوديك��ن، جوان 
21 س��اله روس��ي و دانش��جوي اخراجي رشته 
روانشناس��ي، طراح بازي نهنگ آب��ي كار خود 
را از س��ال 201۳ آغاز و تمام مراحل را با كمك 
روش هاي گيميفيكيش��ن )بازي  وار س��ازي( و 
اصول روانشناسي ترسيم كرده است. اين بازي 
از 50 مرحله تشكيل شده است. بازي به نحوي 
طراحي شده كه كاربر بايد قدم به قدم جلو برود، 
به همين دليل اغلب در هر روز، فقط يك وظيفه 
به وي محول مي ش��ود و فقط بايد يك مرحله را 
پشت سر بگذارد. طراحي هاي گيميفيكيشن يا 
بازي وار س��ازي بدين معناس��ت كه با قرار دادن 
كاربر در داخل چيزي شبيه بازي وي را ترغيب 
به كاري مي كند كه به آن مايل نيست، اما با اين 
روش انگيزه و ل��ذت در كاربر تقويت مي ش��ود 
و هم��ان كاري را مي كن��د كه بازي س��از از وي 

خواسته است. 
  بازي اي كه همچنان در اپ استور هست

فرزانه شريفي، دكتراي علوم ارتباطات و جانشين 
معاونت آموزش و پژوهش بنياد ملي بازي هاي 
رايانه اي مي گويد: اين بازي، برنامه يا اپليكيشني 
براي نصب ندارد. متخصصان علم بازي وارسازي 
به خوبي مي دانند نهنگ آبي در واقع كانس��پت 
بازي يا ARG است و برنامه اي براي نصب نياز 
 Google Play يا App Store ندارد ك��ه در

يافت شود. 
اين دكتراي علوم ارتباطات معتقد اس��ت: آنچه 
طراح نهنگ آبي و س��اير بازي هاي خشونت بار 
را ترغيب به س��اخت مي كند، انگيزه هاي بالاي 
روانشناختي، جامعه مصرف، فروش بالا و موارد 

مشابه است. 
  خطر در كمين 23 ميليون گيمر

مطابق آمار اعلام شده از سوي مديريت پژوهش 
بنياد ملي بازي هاي رايانه اي كه با عنوان دايرك 
از آن ياد مي ش��ود، در جمهوري اسلامي ايران 
2۳ ميلي��ون نفر گيمر وج��ود دارد كه هر گيمر 
در شبانه روز به صورت متوسط 79 دقيقه صرف 
بازي هاي ديجيتالي مي كند. دو دختر اصفهاني 
كه براي رس��يدن به خط پايان بازي نهنگ آبي 
زندگي خود را به پايان رساندند هم نمونه هايي از 
اين 2۳ ميليون گيمر بودند و اين يعني احتمال 
دارد اين بازي باز ه��م قرباني بگيرد. صرفنظر از 
نهنگ آبي بازي هاي ديگري نيز هستند كه شايد 
برنده ش��دن در آنها نيازي به خودكشي نداشته 
باشد، اما آس��يب هاي روانش��ناختي، تحصيلي 
و اجتماعي برون��داد غير قابل انكار بس��ياري از 
آنهاست و مس��ئولان حوزه فضاي مجازي هنوز 
درگير فيلتر كردن يا نكردن برخي س��ايت ها و 

كانال ها هستند.
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انتقاد اعضای شورا به بی برنامگی شورای پنجم پایتخت
كلافگی مدعيان شهرسوخته در تشكيل جلسات

الويري در صحن شورا: لايحه و طرح نداريم، تشكيل جلسه ندهيم!

50 پله جنون آميز تا مرگ
2 دختر  اصفهاني به خط پايان نهنگ آبي رسيدند

در حالي ك�ه برخي اعضاي ش�وراي پايتخت 
مصر هس�تند كه اقدامات مديريت گذش�ته 
را در ش�هر س�وخته خلاصه و از انبوه مسائل 
و مش�كلات كلانش�هر تهران سوژه س�ازي 
كنند، اعتراض برخي از اعضاي شوراي پنجم 
پايتخت ب�ه نبود طرح و لايحه براي بررس�ي 
در صحن ش�ورا و بي دقتي اعضا در رسيدگي 
كارشناس�ي ب�ه موضوعات ش�هري و حاضر 
نش�دن برخي در كميس�يون هاي تخصصي 
شورا نشان داد كه ش�وراي پنجم هنوز تفكر 
ش�ورايي ندارد؛ لازم اس�ت اكثريت اعضاي 
ش�ورا، آموزش ه�اي كاري را بگذرانن�د. 
 در حالي كه مديريت ش��هري پايتخت از انبوه 
مسائل و مشكلات ش��هري مي نالد، روز گذشته 
جلسه ش��ورا با تأخير آغاز شد و زود هم به اتمام 
رسيد. با گذشت دو ماه هنوز مصوبه جدي اي در 
اين جلسات مطرح نشده و بي محتوايي شورا داد 

شهردار اصلاح طلبان را در آورده است!
در جلس��ه ديروز رئي��س كميس��يون برنامه و 
بودجه شوراي ش��هر تهران گفت: وقتي لايحه و 
طرحي براي بررسي در جلسات نداريم، لزومي 
به برگزاري جلسه علني نيست. اين سخن زماني 
مطرح ش��د كه زهرا صدراعظم نوري با اشاره به 
50 طرح و لايحه اي كه از ش��وراي چهارم باقي 
مانده است، گفت: بهتر است اين طرح ها و لوايح 
در كميسيون ها مورد بررسي قرار گيرد تا موضوع 

براي طرح در جلسه داشته باشيم. 
محسن هاشمي در پاسخ به وي گفت: هنوز هيچ 
كدام از اين طرح ها و لوايح به هيئت رئيسه نيامده 

تا در دستور كار قرار گيرد. 
  شوراي پنجمي ها مصوبه ۱2 سال پيش را 

دوباره تصويب كردند
بي دقتي برخي اعض��ا به مصوبات قبلي ش��ورا 
سبب ش��د تا مصوبه اي كه 12 سال پيش مبني 
بر اينكه از ش��هرداري خواسته شد هر شش ماه 
يك بار عملكرد خود را در زمينه ارائه خدمات به 

اعضاي شورا بدهد، مجدداً با قيد يك فوريت در 
شورا مطرح و تصويب شود. 

در اين خصوص مرتضي الويري، رئيس كميسيون 
برنامه و بودجه شوراي شهر تهران به مخالفت با 
يك فوريت اين طرح پرداخ��ت و گفت: بايد در 
خصوص اولوي��ت و ض��رورت طرح هايي كه در 
دستور كار جلس��ات ش��ورا قرار مي گيرد توجه 
بيشتري مبذول شود و خوب است براي طرح ها 
مطالعات درس��تي ص��ورت گيرد ت��ا از تكرار يا 
بحث هاي غيرضروري جلوگيري ش��ود. وي به 
مصوبه هفته گذشته ش��ورا اشاره كرد و گفت: با 
وجود مصوبه مشابهي  كه توسط شوراي چهارم 
به تصويب رسيده در هفته گذشته نيز اين مصوبه 

مشابه مجدداً به تصويب اعضا رسيده است.
   فراهاني: اعضا ب�ه كميته هاي تخصصي 

نمي آيند
گلايه برخي از اعضا به نگاه غير كارشناس��ي به 
موضوع��ات مطرح ش��ده در ش��ورا و همچنين 
اعتراض به شركت نكردن برخي از اعضاي شورا 
در كميته هاي تخصصي شورا از موضوعات مهمي 

بود كه در شورا مطرح شد و واكنش هاي اعضا را 
به دنبال داشت. 

 در اين خصوص در جلسه شورا كه اميني، نايب 
رئيس شوراي شهر تهران در جايگاه رياست قرار 
گرفته بود، گفت: اگر كميسيون ها چشم اندازهاي 
آينده را ارائه دهند به همه اعض��ا ديد كلي ارائه 
خواهد شد و كارهاي تخصصي انجام مي گيرد و 
اشكالي ندارد و بهتر است آقاي الويري اينقدر مته 

به خشخاش نگذاريد. 
در اي��ن ميان حبي��ب زاده، عضو ديگر ش��وراي 
شهر نيز گفت:  در جلسه جديد نيازي نيست كه 

مصوبات قبلي را بحث كنيم. 
فراهاني، عضو ديگر شورا نيز به انتقاد از برگزاري 
جلسات شوراي شهر به منوال گذشته گفت:  در 
پنج جلسه متوالي انتخاب برخي نمايندگان در 
برخي كميته ها و شوراهاي شهرداري به تعويق 
افتاده و جلس��ات بدون حضور نمايندگان شورا 

برگزار شده است. 
وي اف��زود: وقت ش��ورا را ب��ه ارائه گزارش��ات 
كميس��يون ها اختصاص داده اي��م، در حالي كه 

شوراهاي مهم شهرداري معطل مانده اند. 
  شوراياري ها ناراضي اند 

بي توجهي برخي از اعضاي شورا به مسائل شهري 
به خصوص مشكلات و معضلات محلات پايتخت 
صداي برخي ش��وراياري ها را نيز درآورده است. 
در اين زمينه برخي اعضاي شوراياري از كمبود 
بودجه و رس��يدگي نكردن به گزارش هاي ارائه 
شده به شورا گلايه كردند و خواستار توجه بيشتر 

اعضاي شورا به محلات محروم پايتخت شدند. 
 طرح ناپخته تاكنون نداشته ايم

سخنگوي شوراي شهر تهران همچنين در جمع 
خبرنگاران در پاس��خ به برخ��ي انتقادات مبني 
بر ضعيف بودن دس��تور جلس��ات با بيان اينكه 
ما دس��تور جلس��ه داريم، اما ممكن است براي 
خبرنگاران جذابيتي نداش��ته باشد، گفت: طرح 
ناپخته تاكنون نداش��ته ايم، اما قب��ول دارم كه 
سرعت كار در صحن شورا از كميسيون ها عقب تر 
اس��ت.  اعطا در واكنش به انتقاد الويري، رئيس 
كميسيون برنامه و بودجه ش��وراي شهر تهران 
مبني بر تصويب مجدد مصوبه قبلي خاطرنشان 
كرد: به الويري توضيح دادم كه طرح دوفوريتي 
كه مي گويند در گذش��ته تصويب شده، زلزله و 
حريق را در س��اختمان هاي بلندمرتبه پوشش 

مي دهد و اين متفاوت از گذشته است. 
  وعده های شورايی شايد وقتی ديگر

 با توجه ب��ه آراي بالاي اعضاي ش��وراي پنجم 
پايتخت اين انتظار مي رود كه ش��ورا به صورت 
رسمي تشكيل شود و مسائل و مشكلات شهري 
را با ن��گاه تخصصي و كارشناس��ي دنبال كند تا 

شهروندان در شهر احساس آرامش كنند. 
براين اساس تاكنون هيچ يك از وعده هاي اعضاي 
شورا براي ارتقاي زندگي شهري محقق نشده   و 
لازم اس��ت تا موضوعات قبل از طرح در ش��ورا 
در كميته ه��اي تخصصي چكش كاري ش��ود و 
سپس به صحن شورا بيايد تا نتايج آن هم براي 

شهرداري و هم شهروندان ملموس باشد. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

يك توييت جالب: ش��هروندي از بندر امام خمين��ي)ره( رايگان زوار 
اربعين را به شلمچه مي رساند، اما برخي مس��ئولان به دنبال دو برابر 

كردن كرايه ها تا مرز هستند!

كباب يا كمربند مسئله اين است...! كيفيت غذاى سلف دانشگاه علوم 
قرآني بجنورد

طنزهاي توييتي و انتقادي: 
1- وزير پيش��نهادي علوم دكت��ري باغباني داره/ دبيرش��وراي عالي 
انقلاب فرهنگي هم كه دامپزش��كه/ قش��نگ همه چيزم��ون به همه 

چيزمون مياد. 
2- ميگن قديم هركي ميخواس بره كربلا دستشو از مچ قطع ميكردن، 

اما الان هركي ميخواد براي اربعين بره كربلا دولت گوششو ميبره!
پ. ن: گوش بري: تلكه كردن ديگران

 ۳- براي اربعين بليت هواپيما ۳ ميليون و بليت اتوبوس دو برابر شده/ 
با اين روند فكر كنم دولت يارانه اونايي كه اربعين ميرن كربلا رو قطع 

ميكنه.

به نقل از آقاي دوربيني:
مي خواستن از آب گل آلود ماهي بگيرن و من رو در مقابل آقاي قرائتي 
قرار بدن ولي من هميشه ايش��ون رو دوس��ت دارم. از آقاي #قرائتي 

حلاليت ميطلبم.

گشت مجازي در روزنامه و رسانه  
ايسنا )مجتبي اميري(: دولت دوازدهم آموزش عالي را در اولويت هاي 
آخر سياست هاي خود قرار داده است كه اين امر موجب شد دانشگاهيان 
از سياست هاي دولت نا اميد شوند و بين نخبگان و دولت شكاف ايجاد 

شود. 
خانه ملت )پروانه مافي(: برج هاي نا ايمن تهران در حوادث بحران ساز 

هستند/ شهرداري برنامه مقاوم سازي برج ها را تدوين كند. 

سؤال نقض وزير آموزش و پرورش!
1- چرا معلم كلاس اول بايد كتاب كمك  درسي تجويز كند؟ با طرح اين 
سؤال به ياد شيطنت هاي كلاس هاي دانشجويي افتادم كه وقتي استاد 
سؤالي مي پرسيد و پاسخ صحيحي براي جواب از دانشجويان شنيده 
نمي شد، از ته كلاس فرياد مي زدم، استاد نظر خود شما درباره اين سؤال 
چي هست؟! هر چند كه استاد عصباني مي شد، اما مسئله روشن بود كه 

پاسخ صحيح جز نزد  استاد نزد هيچ كدام از دانشجويان نيست!
حالا حكايت سؤال وزير آموزش و پرورش درباره كتاب هاي كمك درسي 
است، سؤال نقضي كه بي شك پاسخ آن روشن و مستدل است، اما نكته 
مهم اينجاس��ت كه رفع چنين معضلي نه در دست والدين، نه مديران 
مدارس و نه معلمان است، بلكه اين بدنه اصلي مديريتي است كه بايد 

اين سؤال را حل كند. 
وزير آموزش و پرورش گفته اس��ت رقباي فراواني به كتاب هاي درسي 
طعنه مي زنند و در بس��ياري از موارد اهداف برنامه درسي را منحرف 
می كنند و در معرض خطر ق��رار مي دهند و توجيه آنه��ا در پايه هاي 
بالاتر آماده كردن دانش آموزان براي كنكور اس��ت و تنوع بسياري در 
بحث كتاب هاي كمك آموزشي شاهد هستيم كه با روش هاي مختلف 
وارد مدارس مي شوند و گاه شاهد هستيم كه كتاب هاي درسي را كنار 

مي زنند. 
بطحايي در نهايت به اين س��ؤال رس��يده اس��ت كه چ��ه نقايصي در 
كتاب هاي درس��ي و آموزش ها وج��ود دارد كه عرصه را ب��راي ورود 

كتاب هاي كمك آموزشي باز كرده است؟
وي با بيان اين مطلب ك��ه كلاس اول ابتدايي معلم در كلاس چندين 
كتاب كمك آموزشي غيراس��تاندارد را به خانواده ها معرفي مي كند، 
تأكيد كرد: معل��م در كلاس درس بچه ها را به كتاب كمك آموزش��ي 
ارجاع مي دهد و اين نقيصه اي است كه نمي توانيم نسبت به آن بي توجه 

باشيم. 
2- اين اظهارات در حالي است كه همواره تأكيدات ضمني همين نهاد 
آموزشي بر آموزش هاي غير رسمي به عنوان مكمل آموزش هاي رسمي، 
موجب شد تا نياز به منابع آموزشي ديگر كه اصطلاحاً »كمك آموزشي« 

نام گرفتند، بروز و ظهور پيدا كند و كم كم رسميت يابد. 
آنچه ش��واهد نيز نش��ان مي دهد تفاوت كتاب هاي كمك آموزشي با 
كتاب هاي اصلي در شيوه پرداخت نسبتاً غيررسمي، نثر روان و برتري 
تصوير س��ازي، عكس، جدول و نمودار بر جملات خش��ك و بي روح و 
تصاوير بي مفهوم و جداول زمخت بوده است. از سوي ديگر خلاصه اي 
از درس، نكته هاي اصلي، تمرين هايي با فضاي خالي براي نوشتن در 
كتاب، حل مسائل مشكل كتاب درسي و تمرينات فراوان محتواي اصلي 
كتاب هاي كمك آموزشي را تشكيل مي دهند. موضوعاتي كه اتفاقاً جاي 

خالي آنها در كتب اصلي دانش آموزان ديده مي شود. 
۳-  آن هن��گام كه نخس��تين كتاب ها با نام كمك آموزش��ي يا كمك 
درسي روي پيشخوان كتابفروش��ي ها قرار گرفت، كسي گمان اين را 
نمي برد كه كار چاپ اين كتاب ها تنها با گذشت چند سال به تجارتي 
وسيع و پرسود تبديل شود؛ تجارتي كه به گفته بسياري از كارشناسان، 
پشت وجهه به ظاهر علمي آن، نگاهي بازاري دارد تا جايي كه ناشران 
كتاب هاي عمومي خود مي گويند توليد كتاب هاي كمك آموزشي در 
دست گروهي خاص و به صورت شبكه اي )شما بخوانيد مافيايي( است 

كه هر ناشري حق ورود به آن را ندارد. 
بر همين اساس، آنچه تحت عنوان كمك درسي گفته يا شنيده مي شود، 
بي ش��ك دانش آموزان را هدف قرار داده است، اما نه از حيث بار علمي 
و خلاقيت در آموزش، بلكه به لحاظ منفعت طلبي مادي كه آن هم در 
جيب عده اي خاص است. حال بايد پرسيد چرا بايد معلمان كتاب كمك 

 درسي تجويز كنند؟

مع�اون اجتماع�ي ني�روي 
انتظام�ي اس�تان اصفهان 
درباره حادثه اي كه براي دو 
دختر ج�وان اصفهاني رخ 
داده مي گوي�د: دو نوجواني 
كه روز گذشته از پل چمران 
به پايي�ن پريدن�د، پيش از 
اقدام صداي خ�ود را ضبط 
كرده اند و در اين فايل صوتي 
از خانواده خود خداحافظي 
و دليل اقدام خ�ود را انجام 
بازي آنلاي�ن نهنگ آبي در 
فضاي مجازي اعلام كرده اند

سيد حبيب حسيني

اكبر محمودي
  گزارش  2

زهرا چيذري 
  گزارش  یک

   معاون مشاركت هاي مردمي ستاد بازس��ازي عتبات با بيان اينكه 
همه هزينه هاي تغذي��ه و اس��كان موكب هاي ايراني از س��وي مردم 
تأمين مي شود، گفت: تمامي كمك ها به غير از امكانات زيرساختي از 
سوي مردم و با نذورات آنها تهيه مي شود و هيچ كمك دولتي صورت 

نمي گيرد. 
   فرمانده يگان حفاظت محيط زيست استان تهران با بيان اينكه بازار 
خريد و فروش پرندگان خليج فارس2 در حوزه قضايي شهرستان ري 
قرار دارد و فاقد مجوز زيست محيطي است، اظهار داشت: اين موضوع به 

شهرداري ابلاغ و گزارش آن به مرجع قضايي داده شده است. 
   دبير شبكه بيماري هاي ويروسي كشور با اشاره به اينكه تنها 10 تا 
15 درصد آزمايشگاه هاي كشور قادر به فعاليت در اين حوزه هستند، 
گفت: با اس��تفاده از آزمايش هاي نوين و سيس��تم بايولوژي مي توان 

بيماري هايي همچون سرطان را پيشگيري كرد. 
   دبير علمي قسمت باليني دومين كنگره بين المللي زخم و ترميم 
بافت اظهار كرد: خوش��بختانه در حال حاضر از ليزرها براي درمان و 
همچنين پيش��گيري از بروز زخم ها استفاده مي ش��ود كه اين يكي از 

دستاوردهاي بزرگ اين حوزه است. 
   رئيس سازمان پژوهش و برنامه ريزي آموزشي با بيان اينكه در اين 
سال ها از سلطنت كتاب درسي به جمهوريت برنامه تربيتي رسيده ايم، 
گفت: كتب درس��ي را آگهي تبليغات��ي و صفحه نيازمن��دي روزنامه 

نمي دانيم. 
   رئيس انجمن علمي متخصصين علوم آزمايشگاهي كشور با اشاره به 
اينكه 70 درصد تشخيص و درمان بيماري ها از حوزه علوم آزمايشگاهي 
مي گذرد، اعلام كرد: در حال حاضر در ايران 5 هزار آزمايشگاه خصوصي 

و دولتي فعاليت مي كنند. 
   مدي��ركل آموزش و پرورش ش��هر تهران از تحصي��ل 18/5 درصد 

دانش آموزان تهراني در مدارس غيردولتي خبر داد. 
  دبير انجمن جراحان پلاستيك و زيبايي ايران با اشاره به اينكه قيمت 
بالاي جراحي هاي زيبايي مانع از رواج آن مي ش��ود، گفت:  از آنجا كه 
انجام جراحي هاي زيبايي ضرورتي ندارد نبايد آن را تعرفه گذاري كرد. 
  رئيس ستاد بازسازي عتبات خوزستان اعلام كرد: تمام تلاش خود 
را انجام مي دهيم تا پايان س��ال جاري مضيف هزار و 600 متري حرم 
حضرت زينب )س( را به ش��رط بودج��ه لازم و آب و هواي مطلوب به 

بهره برداري برسانيم. 
   رئيس سازمان بسيج رسانه از خبرنگار زنجاني عضو بسيج رسانه كه 
كبد خود را به كودكي دو ساله اهدا كرده بود تشكر و اين اقدام را مصداق 

جهادگري هشت سال دفاع مقدس دانست. 
  معاون هماهنگي امور مناطق ش��هرداري تهران در جلسه نظارت 
ستادي منطقه 1۳بر احياي بافت فرسوده اين منطقه در جهت رونق 
اقتصادي، بهره برداري مناس��ب از پايانه ش��رق و تكمي��ل پروژه هاي 
نيمه تمام تأكيد كرد و  گفت: از مهم ترين پروژه هاي مشاركتي منطقه 
استفاده از پتانس��يل س��رخه حصار به عنوان قطب گردشگري شرق 

تهران است. 
   رئيس انجمن جراحان پلاستيك و زيبايي ايران با اشاره به ورود افراد 
غير از متخصصان جراحي و پلاستيك به اين حوزه  گفت: مراجع قانوني 

بايد برخوردهاي لازم را در اين زمينه انجام دهند. 
    دانشيار دانشگاه علوم پزشكي ايران گفت: بيماري گلوكوم يا همان 

آب سياه، دومين علت نابينايي در جهان است. 
   دبير ستاد مركزي اطلاع رساني داروها و سموم سازمان غذا و دارو 
اعلام كرد: دسترسي آس��ان به دارو در منازل، عدم نگهداري صحيح و 
عدم آگاهي عموم مردم از قابليت كش��ندگي برخي داروها، جامعه را 

نسبت به مسموميت ها آسيب پذيرتر كرده است. 

 ايراني ها ۱۵3 ميليارد تومان صدقه دادند

كميته امداد: صندوق هاي خياباني از رونق افتاد 
ام�ام  ام�داد  كميت�ه  مردم�ي  مش�اركت هاي  مع�اون 
م�اه  ش�ش  در  جمع آوري ش�ده  صدق�ات  خمين�ي)ره( 
ك�رد.  اع�لام  توم�ان  ميلي�ارد   ۱۵3 را  امس�ال  نخس�ت 
علي محمد ذوالفقاري با اشاره به آمار جمع آوري صدقات در شش ماه 
نخست امسال اظهار كرد: در ش��ش ماه ابتدايي امسال 15۳ ميليارد 
تومان در قالب صدقات مردمي در اختيار كميته امداد امام خميني)ره( 

قرار گرفت. 
وي افزود: ميان صدقات جمع آوري ش��ده 89 ميليارد تومان از طريق 
صندوق ه��اي خانگي و كوچ��ك، 52 ميليارد توم��ان از صندوق هاي 
بزرگ خياباني و 12 ميليارد تومان از روش هاي نوين پرداخت صدقات 

جمع آوري شده است. 
معاون مش��اركت هاي مردم��ي كميته امداد با تش��ريح اس��تان هاي 
ركورددار صدقات در كشور گفت: استان تهران با پرداخت 20 ميليارد 
تومان كه معادل 1۳ درصد صدقات كش��ور است،  در صدر استان هاي 
كشور قرار دارد و پس از آن استان هاي اصفهان، خراسان رضوي، فارس 
و مازن��دران به ترتيب 8 درصد، 7 درص��د و 6 درصد پرداخت صدقات 

كشور را عهده دار بودند. 
وي در خصوص نح��وه هزينه كرد صدقات توس��ط كميت��ه امداد نيز 
خاطرنشان كرد: بر اساس دستورالعمل هاي لازم صدقات جمع آوري شده 
در كمك ه��اي موردي خاص، ام��ور درماني، كمك ب��ه دانش آموزان 
نيازمند، هزينه تأمين مسكن، ازدواج، وام قرض الحسنه و اشتغالزايي 
مددجويان هزينه مي ش��ود.  ذوالفقاري با تأكيد ب��ر اينكه صدقات و 
كمك هاي مردمي بر اساس دستورات شرعي هزينه مي شود، گفت: 27 
درصد صدقات مردمي جمع آوري شده در نيمه نخست امسال به مصارف 
كمك هاي موردي مدنظر خيران رسيده است و پس از آن تأمين هزينه 
مسكن نيازمندان و محرومان با 20 درصد دومين محل هزينه صدقات 

مردمي در شش ماه ابتدايي امسال بود. 

وزير ارتباطات: فعلًا گوشي نخريد!
وزي�ر ارتباط�ات گف�ت: افزاي�ش قيمت ه�ا در ب�ازار گوش�ي 
موبايل ب�ا آغ�از رجيس�تري حب�اب اس�ت و بهترين پاس�خ به 
اي�ن موضوع، ع�دم خري�د گوش�ي ب�راي تنظي�م بازار اس�ت. 
محمدجواد آذري جهرمي گفت: همزمان با اجراي فاز نخس��ت طرح 
رجيس��تري كه صرفاً ب��ه پايش تلفن ه��اي همراه موجود در ش��بكه 
مي پردازد، شاهد سوءاستفاده و فضاسازي عده اي از فرصت طلبان در 

بازار تلفن همراه بوديم. 
وي تأكيد كرد: طرح رجيستري تاكنون هيچ هزينه اي براي بازار تلفن 
همراه نداشته است و نبايد ريال اضافه اي بيش از ارزش واقعي گوشي به 
فرصت طلبان پرداخت كنند. از سويي نظام عرضه و تقاضا نيز تغييري 
نكرده است.  وزير ارتباطات گفت: هر چند در اين باره نقش دستگاه هاي 
نظارتي در كنترل و نظارت بر بازار بسيار حائز اهميت است، اما بهترين 
پاسخ به اين موضوع، عدم خريد گوشي براي تنظيم بازار عرضه و تقاضا 

به نفع مشتري است. 
وي گفت: تأكيد مي كنم اجراي طرح رجيس��تري نبايد باعث افزايش 

قيمت براي مصرف كننده نهايي شود. 
جهرمي همچنين تصريح كرد: اگر قاچاق بد اس��ت و قاچاقچي دزد و 
اين شرايط ضد اقتصاد مقاومتي، بايد همه با هم در برابر آنها يكپارچه 

عمل كنيم. 


